

HKYPA 青年音樂家大獎 HKYPA Young Artist Award

宗旨

1. 推動高品質古典音樂持續發展
2. 協助及扶持有志於古典音樂演奏及音樂教育範疇發展之青年音樂家
3. 吸引及鼓勵高水準之青年音樂家留港發展
4. 令古典音樂演奏及音樂教育事業持續發展

組別編號 Class No. :

鋼琴 Piano : PYAA

弦樂 Strings : SYAA

申請須知

1. 年齡：13 歲或以上
2. 須具備八級或以上程度
3. 初賽自選一首樂曲，限時 10 分鐘；總決賽自選一套樂曲，限時 20 分鐘（其中一首必須為初賽比賽樂曲）
4. 報名費用（包括初賽及總決賽）：HKD1200

總決賽獎項

1. 獎金：冠軍 HKD3000、亞軍 HKD1000、季軍 HKD800
2. a. 2025 年度擔任由香港青少年表演藝術交流發展協會(HKYPA)核下活動之評判合約*
b. 參與 2025 年度 HKYPA 之季度音樂會演出一次
c. 參與 2025 年度 HKYPA 之演奏錄影工作
d. 如有意從事音樂行政工作，可獲得 2025 年內於參與 HKYPA 其轄下音樂活動 2 至 4 次之工作機會*

* HKYPA 會於工作期間資助每小時 HKD50 之實習費用

* 於第 2 項之領獎方式，如非居住於香港之參賽者獲得獎項，需自付來往本港與居住地之旅費

* 如參賽者小於 18 歲，則只獲現金獎，不設第 2 項

總決賽評委主席(排名不分先後)

鋼琴：黃懿倫教授

弦樂：梁建楓先生

Purpose

1. Promote the sustainable development of high-quality classical music
2. Support young artists who are interested in classical music performance and education
3. Attract and retain young music talents to stay in Hong Kong for career development
4. Continuing the development of classical music performance and education

Application

1. Age: 13 years old or above
2. ABRSM Grade 8 or above
3. 10 mins in Preliminary round (ONE piece), 20 mins in Final round (the preliminary round piece must be played again in final round programme)
4. Entry fee (including preliminary and finals): HKD1200

Award

1. Cash Prize: First Place HKD3000, Second Place HKD1000, Third Place HKD800
2. a. 2025 HKYPA jury contract*
b. Perform in 2025 HKYPA quarterly music concert once
c. Participate in the 2025 HKYPA performance recording
d. Get 2-4 times working opportunities to participate in HKYPA approved music activities in 2025*

* HKYPA will support an internship fee of HKD50 per hour during work.

* For the winner who are not residing in Hong Kong will be required to pay for the trip to and from Hong Kong.

** If the participant is below 18 years old, he will only receive a cash prize and no second item

President of Jury Panel in Final Round

Piano: Professor Eleanor Wong

Strings: Mr. Leung Kin Fung